
Protokół Nr XV /2012 
 

z przebiegu obrad XV zwyczajnej sesji Rady Miejskiej w Łęknicy, odbytej  

w dniu  25 kwietnia 2012r. w sali posiedzeń Urzędu Miejskiego w Łęknicy. 
 

Otwarcia sesji o godz. 9:00 dokonał Przew. Rady Miejskiej p. Jan Andrzejewski, który 

stwierdził, że na stan 15 radnych w sesji uczestniczy 14 radnych, wobec czego obrady sesji i 

podejmowane uchwały są prawomocne. 

Nieobecna radny: 

1. Artur Rygiel 

 

Ponadto w obradach sesji uczestniczyli zaproszeni goście wg załączonej listy obecności. 

Przew. RM  przywitał Zastępcę Komendanta Powiatowego Policji p. Jarosława Lisa. 

Przewodniczący poinformował, że na stole prezydialnym wyłożony jest do wglądu protokół z 

przebiegu obrad ostatniej sesji Rady. Można zapoznać się z jego treścią i zgłosić ewentualne 

uwagi. 

 

Przew. RM przedstawił porządek obrad XV sesji Rady Miejskiej: 

 

1. Otwarcie sesji. 

2. Informacja o działalności Burmistrza. 

3. Zapytania i interpelacje. 

4. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje. 

5. Informacja Komendanta Powiatowego Policji w Żarach o stanie bezpieczeństwa i 

porządku publicznego na terenie powiatu. 

6. Sprawozdanie Burmistrza z wykonania programu współpracy Gminy Łęknica z 

organizacjami pozarządowymi i podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3.  ustawy o 

działalności pożytku publicznego i o wolontariacie za 2011 rok. 

7. Informacja Burmistrza o udzielonych ulgach w należnościach podatkowych i 

należnościach mających charakter cywilnoprawny. 

8. Sprawozdanie Burmistrza z realizacji zadań Programu Promocji Zdrowia Psychicznego 

dla Gminy Łęknica na lata 2011-2015 za 2011 rok. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2012 rok Gminy Łęknica. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

na lata 2012-2015. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie opłaty prolongacyjnej. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia oceny zasobów pomocy społecznej dla Gminy 

Łęknica. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od opłaty z tytułu 

przekształcenia prawa użytkowania wieczystego w prawo własności. 

14. Wnioski i informacje. 

15. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

16. Zamknięcie obrad sesji. 

 

Przew. RM p. Jan Andrzejewski zapytał czy są jakieś uwagi do proponowanego porządku 

obrad.  Uwag nie wniesiono. 

 

Przew. RM poddał pod głosowanie porządek obrad. 

Rada przyjęła porządek obrad jednogłośnie przy 14 głosach „za”. 

 

 



Do pkt 2 

____________________ 
 

Radni w materiałach na sesję otrzymali informację o działalności Burmistrza w okresie 

między sesjami (informacja stanowi załącznik do protokołu). 

 

Przew. RM p. Jan Andrzejewski poprosił o rozwinięcie informacji dotyczącej seminarium w 

Urzędzie Marszałkowskim  na temat realizacji ustawy o gospodarce odpadami  i zapytuje jak 

to się ma do naszej miejscowości. 

 

Burmistrz p. Jan Bieniasz wyjaśnił, że seminarium odbyło się przy udziale Łużyckiego 

Związku Gmin i głównym tematem było, aby pewne działania czy elementy były realizowane 

wspólnie przez Łużyckim Związkiem Gmin, żeby nie wszystko realizowały poszczególne 

gminy. To znaczy część rzeczy możemy scedować jako uczestnicy Łużycki Związek Gmin. 

W tej chwili czekamy na interpretacje Ministra Środowiska w tym temacie. 

 

Do pkt  3 

____________________ 
 

Przew. RM p. Jan Andrzejewski zwrócił się do radnych, czy mają jakieś zapytania i 

interpelacje. 

 

Do pkt  4 

____________________ 
 

Nie było żadnych zapytań i interpelacji. 

 

Do pkt 5 

____________________ 
 

Przew. RM p. Jan Andrzejewski poprosił Komendanta Powiatowego Policji o przedstawienie 

informacji o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego w powiecie. 

 

Z-ca Komendanta Pow. Policji w Żarach p. Jarosław Lis powiedział, że co roku są 

prowadzone badania dotyczące bezpieczeństwa obywateli. Z badań wynika, że 76,7% 

obywateli powiatu czyje się bezpiecznie, a  11,1% zdecydowanie bezpiecznie, tylko 3% 

obywateli czuje się zagrożonych. Najbardziej obywatele obawiają się piratów drogowych, 

drugim elementem to są wandale, czyli osoby które niszczą nasze mienie, dorobek naszego 

życia. Najmniej bo tylko 0,5% obywateli boi się pobić, a 2,9% obywateli  obawia się 

narkomanii. 

Głównym elementem wpływającym na przyczyny przestępczości jest bezrobocie , drugim  

to brak organizacji czasu wolnego dzieci i młodzieży. 

W związku z tym, że mamy takie wskazania Policja prowadzi różne działania aby zapewnić 

czas wolny dla dzieci i młodzieży poprzez organizowanie programów np. LUPO, Obóz 

detektywistyczny, który zawsze odbywa się podczas ferii zimowych. Przedsięwzięcie to 

polega na poznaniu pracy policjanta od strony kryminalistycznej, czyli jak przestępca się 

zachowuje i jak młody człowiek ma się zachować kiedy jest świadkiem przestępstwa lub sam 

jest pokrzywdzony. W ramach LUPO są organizowane turnieje piłki nożnej. Jeśli chodzi o 

miasto Łęknica to działa Klub Detektywistyczny i co roku wspólnie z naszymi sąsiadami z 

Niemiec organizowane są różne imprezy, wspólne spotkania, które mają na celu poznanie 



pracę Policji polskiej i niemieckiej oraz nabierają nawyki jak razem wspólnie można miło 

spędzać czas. 

Piraci drogowi to główny element stanowiący zagrożenie mieszkańców  w powiecie. 

W ubiegłym roku było 67 wypadków drogowych, z tego ze skutkiem śmiertelnym 7, liczba 

ofiar zabitych – 9, liczba rannych – 83 osoby. Jest to spadek w porównaniu do 2010 roku. 

Nietrzeźwi sprawcy wypadków drogowych to 5 osób.  

W 2011r. zostały wzmożone kontrole trzeźwości kierujących i Policja przeprowadziła 9541 

badań na trzeźwość, to jest prawie o 1600 badań więcej niż w roku 2010.  818 badań 

doprowadziło do zatrzymania sprawców przestępstw lub wykroczeń. Główną przyczyną 

wypadków w ubiegłym roku była nadmierna prędkość.  

Działania prewencyjne Policji żeby zapobiegać wypadkom i żeby nietrzeźwych kierowców 

było co raz mniej  to jest badanie trzeźwości kierowców i zatrzymywanie osób nietrzeźwych, 

a także  niedopuszczanie tych kierowców do kierowania pojazdami. Za każdym razem 

Policjanci uczestniczą w kontrolach tanu technicznego pojazdów – autokarów i badanie 

trzeźwości kierowców mających zawieźć dzieci na kolonie, na obozy, na wycieczki. 

Jeżeli chodzi o służbę patrolowo-interwencyjną przeprowadziliśmy o 300 patroli więcej niż w 

2010r. W służbach Policja jest wspomagana przez Straż Graniczną, Straż Miejską, 

Żandarmerię Wojskową, Straż Leśną. Urzędy Miasta dofinansowują pracę Policji dzięki temu 

prowadzone są patrole. W 2012 roku Policja ujęła 818 sprawców różnego rodzaj przestępstw  

na gorącym uczynku. W związku z imprezą Euro 2012, która zaczyna się w czerwcu,  główny 

nacisk jest na to aby na imprezach masowych, przede wszystkim meczach piłkarskich 

panował spokój, ład i porządek. Policja stara się aby zapewnić bezpieczeństwo uczestnikom 

imprez. W 2011 roku odbyło się 17 imprez masowych, zaangażowanych w te działania było 

317 Policjantów, a koszt tych działań wyniósł ponad 34.000 zł. 

Jeżeli chodzi o przestępstwa w powiecie to odnotowaliśmy spadek. Siedem podstawowych 

kategorii przestępstw to są bójki i rozboje, kradzieże, kradzieże samochodów, włamania, 

niszczenia mienia, uszczerbek na zdrowiu. Staramy się żeby tego rodzaju przestępstw było 

jak najmniej. Prowadzone są działania prewencyjne, działania operacyjne oraz 

dochodzeniowe w celu wyeliminowania tego rodzaju przestępstw.  Odnotowaliśmy 62 bójki, 

96 rozbojów, skradziono 16 samochodów i jest to bardzo duży spadek w porównaniu do 

2010r. , w którym mieliśmy 50 kradzieży pojazdów. Jeżeli chodzi o wykrywalność to można 

powiedzieć że odnieśliśmy sukces ponieważ wzrosła ona o 3,5% i miała wskaźnik 82,6%. 

Jeżeli chodzi o przestępstwa kryminalne to odnotowaliśmy wzrost wykrywalności o 5 % i 

wyniósł 70,6%. Kolejnym elementem na który zwracamy uwagę to jest przestępczość 

nieletnich. W 2011r. odnotowaliśmy wzrost przestępczości wśród nieletnich, zostało 

popełnionych 328 czynów karalnych, z tego 318 kryminalnych. W głównej mierze to były 

rozboje szkolne - bójki, pobicia. Bardzo duży nacisk kładziemy na przestępstwa narkotykowe 

i w 2011r. odnotowaliśmy 411 takich przestępstw. W porównaniu do roku 2010, w którym 

było 339 przestępstw narkotykowych  jest to wzrost. 

 

Radny Przemysław Końcowik zwrócił się z pytaniem odnośnie prostytucji w powiecie. Na 

trasie między Łęknicą a Trzebielem jest to dość powszechne zjawisko i jest to niemiła 

wizytówka. Jeśli chodzi o ruch drogowy, to w podczas jazdy w nocy panie, które stoją na 

drodze nie są w ogóle oświetlone. Sam często jeździ nocą i  miał sytuacje, że by je potrącił i 

przez to miałby nieprzyjemności. Czy Policja coś z tym robi, bo to jest faktyczny problem 

widoczny gołym okiem. 

Z-ca Komendanta powiedział, że oprócz działalności prewencyjnej i nakładania mandatów za 

utrudnianie ruchu i stwarzanie zagrożenia w pasie drogowym prowadzone są także działania 

operacyjne. W wyniku tych działań są 3 osoby zatrzymane, aresztowane, 3 osoby są 

poszukiwane listami gończymi. Udowodniliśmy im kilkanaście czynów jak stręczycielstwo, 

sutenerstwo, kuklerstwo. Proceder jest trudny, ponieważ możemy ścigać osoby, działalność 



około prostytucji, natomiast sama prostytucja nie jest karalna w Polsce. Policja robi wszystko 

żeby wyeliminować ten proceder.    

Przew.RM podziękował za przedstawienie informacji. 

 

Do pkt 6 

____________________ 
 

Radni w materiałach na sesję otrzymali sprawozdanie Burmistrza za 2011 rok. 

Komisje RM zapoznały się ze sprawozdaniem i nie wniosły uwag. 

 

Przew. Rady Miejskiej stwierdził, że przedłożone  sprawozdanie  z wykonania programu 

współpracy Gminy Łęknica z organizacjami pozarządowymi i podmiotami wymienionymi w 

art. 3 ust. 3.  ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie za 2011 rok zostało 

przyjęte przez Radę Miejską i stanowi załącznik do protokołu. 

 

Do pkt 7 

____________________ 
 

Radni w materiałach na sesję otrzymali informację Burmistrza o udzielonych ulgach w 

należnościach podatkowych i należnościach mających charakter cywilnoprawny. 

 

Komisje zapoznały się z informacją i nie wniosły uwag. 

Przew. RM p. Jan Andrzejewski stwierdził, że przedłożona informacja została przyjęta przez 

Radę Miejską i stanowi załącznik do protokołu. 

 

Do pkt 8 

____________________ 
 

Radni w materiałach na sesję otrzymali sprawozdanie Burmistrza z realizacji zadań Programu 

Promocji Zdrowia Psychicznego dla Gminy Łęknica na lata 2011-2015 za 2011 rok. 

Komisje zapoznały się ze sprawozdaniem i nie wniosły uwag. 

Przew. RM p. Jan Andrzejewski stwierdził, że przedłożone sprawozdanie zostało przyjęte 

przez Radę Miejską i stanowi załącznik do protokołu. 

 

Przew. RM ogłosił 15 min. przerwy. 

Przew. RM wznowił obrady sesji po przerwie. 

 

Do pkt 9 

____________________ 
 

Radni w materiałach na sesję otrzymali projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały 

budżetowej na 2012 rok Gminy Łęknica. 

Przew. RM p. Jan Andrzejewski poinformował, że  Komisja Budżetu, Gospodarowania 

Mieniem Komunalnym, Inwestycji, Gospodarki Przestrzennej, Komunalnej i Rolnictwa 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały z wyjątkiem kwoty dotacji celowej w wysokości 

50.000 zł dla 105 Szpitala Wojskowego w Żarach na budowę lądowiska dla śmigłowców 

ratunkowych. 

Komisja wnioskuje o zmniejszenie dotacji do kwoty 25.000 zł. 

 



Przew. Komisji Budżetu p. A. Marszałek wyjaśnił, że komisja jednogłośnie stwierdziła że 

kwota 50.000 zł jest za duża. Gmina ma jeszcze wiele innych potrzeb, to nie są czasy kiedy 

dawaliśmy na około wszędzie i wszystkim. Należy wspomnieć, że zapomnieliśmy o bardzo 

ważnej prośbie powiatu i jako jedyna gmina nie dołożyliśmy na budowę Hospicjum, stąd 

wniosek komisji o zmniejszenie tej kwoty. Były różne propozycje ale metodą konsensusu 

wypracowaliśmy zmniejszenie dotacji do kwoty 25.000zł. Nie było natomiast mowy o tym na 

co pozostałe 20.000 zł przeznaczyć, mówiliśmy ogólnie o potrzebach miasta. 

Burmistrz Jan Bieniasz sprostował, że na spotkaniu z dr Markiem Femlakiem była mowa o 

kwocie min. 50.000 zł do 100.000 zł i komisja doskonale o tym wie, a druga sprawa to to, że 

wiele gmin nie płaciło na Hospicjum i nie ma zamiaru płacić. 

 

Radny W. Pinkowski powiedział, że myślał, że ten podział będzie wyglądał inaczej, bo w 

ubiegłym roku rozmawialiśmy o kwocie 400.000 zł na  ul. Szkolną i ta kwota jak gdyby 

została i miała być podzielona tylko i wyłącznie w tym roku na inwestycje. Z tych inwestycji 

jest trochę ujętych w projekcie, ale rozmawialiśmy jeszcze o parkingu przy parku, od którego 

odstąpiliśmy na rok czasu i teraz nie ma poruszonego tego tematu. Na drobne się wszystko 

rozlatuje, a nie robimy konkretnych rzeczy.  

Radny W.Pinkowski chciałby aby było więcej inwestycji, które poprawią  infrastrukturę, a 

mniej tych drobnych.. 

 

Radny Robert Pietrzak przypomniał o spotkaniu z dr Markiem Femlakiem, który sam się 

pofatygował do nas i stąd widać, że budowa lądowiska  to poważna sprawa dla powiatu.  

Wszyscy radni zostali powiadomieni o spotkaniu i kto był, to słyszał o czym była mowa. 

Osobiście nie wie czy miałby wyrobione zdanie gdyby nie to spotkanie, ponieważ p. M. 

Femlak użył bardzo przekonywujących faktów i jako miasto Łęknica możemy więcej zyskać 

niż to co teraz włożymy i chodzi tutaj przede wszystkim o służbę zdrowia. Pan M. Femlak 

mówił o przyszłościowych planach, ewentualnym otworzeniu gabinetów lekarskich i 

ściągnięciu specjalistów do Łęknicy, żeby nasi mieszkańcy mieli opiekę medyczną na 

miejscu, ponieważ nie stać ich na wyjazdy do Żar. Radny R. Pietrzak wieży w to, że pan dr 

Femlak obietnicy dotrzyma i trzeba sobie wyważyć, czy miasto czasem więcej nie zyska 

dokładając się do budowy lądowiska niż w przyszłości może stracić. 

Radny Powiatu p. Roman Mazurkiewicz uważa, że przy tak intensywnym ruchu na naszych 

drogach budowa lądowiska jest bardzo potrzebna. 

 

Przew. Rady Miejskiej odczytał i poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmiany 

uchwały budżetowej na 2012 rok Gminy Łęknica. 

 

Uchwała nie została podjęta przy 5 głosach „przeciw” i 7 głosach „wstrzymujących się” i  

2 głosach „za”. Projekt uchwały stanowi załącznik do protokołu. 

 

Do pkt 10 

____________________ 
 

Radni w materiałach na sesję otrzymali projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy na lata 2012-2015. 

  

Przew. RM p. Jan Andrzejewski poinformował, że  w związku z tym, że nie została podjęta 

uchwała w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2012 rok, nie będzie głosowany projekt  

uchwały w sprawie zmiany uchwały Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy na lata 2012-

2015. 

 



Do pkt 11 

____________________ 
 

Radni w materiałach na sesję otrzymali projekt uchwały w sprawie wprowadzenia opłaty 

prolongacyjnej. 

Przew. RM  poinformował, że  Komisje RM  pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

 

Przew. Rady Miejskiej odczytał i poddał pod głosowanie Uchwałę Nr XV.110.2012 w 

sprawie wprowadzenia opłaty prolongacyjnej. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie przy 14 głosach „za”. Uchwała stanowi załącznik do 

protokołu. 

 

Do pkt 12 

____________________ 
 

Radni w materiałach na sesję otrzymali projekt uchwały w sprawie przyjęcia oceny zasobów 

pomocy społecznej dla Gminy Łęknica. 

Przew. RM poinformował, że  Komisje RM  pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.  

Przew. Rady Miejskiej odczytał i poddał pod głosowanie Uchwałę Nr XV.111.2012 w 

sprawie przyjęcia oceny zasobów pomocy społecznej dla Gminy Łęknica. 

 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie przy 13 głosach „za”.  

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Do pkt 13 

____________________ 
 

Radni w materiałach na sesję otrzymali projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

udzielenie bonifikaty od opłaty z tytułu przekształcenia prawa użytkowania wieczystego w 

prawo własności. 

 

Przew. RM poinformował, że  Komisje RM  pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

 

Przew. Rady Miejskiej odczytał i poddał pod głosowanie Uchwałę Nr XV.112.2012 w 

sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od opłaty z tytułu przekształcenia prawa 

użytkowania wieczystego w prawo własności. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie przy 14 głosach „za” i stanowi załącznik do protokołu. 

 

Do pkt 14 

____________________ 
 

Wnioski i informacje. 

Przew. Rady Miejskiej p. Jan Andrzejewski odczytał: 

1) Informację z wykonania wniosków Rady Miejskiej w Łęknicy (informacja stanowi 

załącznik do protokołu); 



2) Odpowiedź GDDKiA na wniosek mieszkańców budynków ul. Dworcowa 35 i 36 w 

sprawie zamontowania ekranów akustycznych na odcinku obwodnicy sąsiadującym z 

ich posesjami – odpowiedź negatywna (załącznik do protokołu); 

3) Pismo mieszkańców ul. Dworcowa 35 i 36 w sprawie posadzenia żywopłotu na 

skarpie wzdłuż odcinka obwodnicy sąsiadującego z ich posesjami (załącznik do 

protokołu). 

Burmistrz zaproponował, że jeżeli GDDKiA wyrazi zgodę, to miasto własnym sumptem 

zrobi nasadzenia na skarpie. 

Przew. RM powiedział, że jest to ryzykowne, ponieważ gdy Gmina otrzyma pozwolenie 

na nasadzenia, a trafi się mokre lato i będą duże opady, wówczas może dojść do zmycia 

skarpy i wtedy będzie wina miasta. 

Przew. RM powiedział, że w imieniu Rady przekaże pismo mieszkańców ul. Dworcowa 

35 i 36 do Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad celem rozpatrzenia sprawy 

nasadzeń. 

 

4) Protokół z kontroli stołówki szkolnej przy Zespole Szkół Publicznych w Łęknicy 

(załącznik do protokołu). 

 

 

Radny Andrzej Marszałek wystąpił z wnioskiem o zwołanie wspólnego posiedzenia komisji 

po sesji w celu wypracowania konsensusu co do uchwały w sprawie zmian w budżecie na 

2012 rok. 

Radny Robert Pietrzak uważa, że p. Skarbnik i p. Burmistrz powinni mieć czas aby 

przedyskutować projekt uchwały.  

Burmistrz p. J. Bieniasz powiedział, że konsensus jest ciężki do wypracowania bo radni 

głosowali „przeciw” z różnych względów, jest wiele sugestii co do projektu. 

Radny Włodzimierz Pinkowski przypomniał, że Burmistrz jest projektodawcą uchwały i musi 

mieć czas na opracowanie nowej. 

Przew. RM poprosił o wycofanie wniosku i ustalenie wspólnej komisji w innym terminie. 

 

Radny Andrzej Marszałek wycofał wniosek. 

 

Radny Powiatu p. Roman Mazurkiewicz powiedział, że mieszkańcy ul. Wiejskiej zgłosili, że 

przy większym opadzie deszczu (dotyczy bloku i dalej) kanalizacja jest całkowicie zapchana. 

Osobiście był to sprawdzić i stwierdził, że nie ma tam żadnej kanalizacji. Trochę niżej za 

wiaduktem po lewej stronie jest odpływ do oczyszczalni, który w ogóle nie funkcjonuje. 

Firma przekopała tam jakiś rowek i odprowadziła to wszystko do Nysy , a to nie idzie w 

ogóle z oczyszczalni. To co powinno płynąć do Oczyszczalni płynie bezpośrednio do Nysy, a 

wyżej cała ul. Wiejska nie ma deszczówki, studzienki są zapchane do samej góry. 

Burmistrz p. Jan Bieniasz powiedział, że sprawa jest mu znana. Jest umówiony z 

kierownikiem budowy i będą dalsze etapy uzgadniania. W tej chwili przyjechała ekipa, która 

usuwa część tych usterek i te sprawy przygotowujące pod dalsze wykonywanie remontu, czy 

renowację gruntu. 

Przew. RM Jan Andrzejewski poinformował, że rozmawiał z mieszkańcami ul. Żurawskiej, 

którzy postulują żeby ograniczyć tonaż wjeżdżających samochodów. Jak wiadomo jest tam 

znak ograniczający prędkość, natomiast dopóki na stałe nie jest zamontowany radar to w 

szczególności kierowcy ciężarówek nie respektują tego, i jedynym możliwym rozwiązaniem 

według mieszkańców jest ograniczenie tonażu samochodów. Mieszkańcy pytają również na 

jakim etapie jest remont ulicy Żurawskiej po budowie obwodnicy. 

Burmistrz powiedział, że zwróci się do działu zarządzania p. M. Perczyńskiego żeby 

przeanalizował tą sytuację, ponieważ musi to być uzgodnione z kilkoma instytucjami. 



Burmistrz wyjaśnił, że część prac już zostało zrobionych, w tej chwili przy posesji 

p.Smuźniak jest likwidowana wyrwa żeby przygotować to do podłoża. 

 

Przew. RM udzielił głosu przedstawicielom firmy „Smulders Polska”, która ma siedzibę w 

Żarach. Dyrektor ds. ekonomicznych wyjaśniła, że obecnie firma prowadzi działalność w woj. 

dolnośląskim w mieście Ciechanów gdzie znajduje się zakład produkcyjny o powierzchni 

produkcyjnej ok.8 tys. m2. Firma jest szczerze zainteresowana podjęciem działalności 

gospodarczej na terenie miasta Łęknica i chciałaby wiedzieć jakie zachęty proponuje miasto 

dla nowych inwestorów, którzy chcieliby utworzyć nowe miejsca pracy, przeprowadzić 

inwestycje. 

Przew. RM poprosił o uszczegółowienie, co firma chce zrobić, ilu chce zatrudnić ludzi 

(mieszkańców Łęknicy), jak pomóc Łęknicy.  

Dyr. ds. ekonomicznych firmy „Smulders Polska” wyjaśniła, że firma zajmuje się produkcją 

konstrukcji stalowych. Prezes Firmy Smulders Polska p. Mark Smulders był również 

prezesem „Industrie-Bulding”, czyli SPOMASZ-Smulders i dlatego firma ma doświadczenie 

ze współpracą z miastem Łęknica. „Smulders Polska”  jest zainteresowana terenem przy ul. 

Dworcowej. W pierwszym roku działalności firma zamierza zatrudnić ok.40 osób, a później 

sukcesywnie zwiększać zatrudnienie do 60 osób.  

Przew. RM zapytuje, czy na wskazanym terenie – ul. Dworcowa , istnieje i działa firma 

SPOMASZ Smulders, której miasto już wiele pomogło.  

Przedstawicielka firmy „Smulders Polska” powiedziała, że istnieje i wyjaśniła, że  

historycznie firma działała na terenie Łęknicy , ale obecnie jest reprezentantem nowej firmy 

„Smulders Polska”, która działa od zeszłego roku i ma zamiar poprowadzić działalność 

gospodarczą na terenie miasta Łęknicy.  

Radny A. Marszałek zapytuje czy oprócz tych, którzy pracują firma zatrudni dodatkowych 40 

pracowników.  

Przedstawicielka  firmy Smulders Polska powiedziała, że zatrudni dodatkowych pracowników 

na terenie miasta Łęknica. 

Radny A. Marszałek przypomniał, że była kiedyś uchwała rady mówiąca o pomocy dla 

przedsiębiorców, którzy zatrudniali określoną ilość osób, ale nie wie czy ona jeszcze 

funkcjonuje. 

Przedstawicielka „Smulders Polska” powiedziała, że firmę interesują zwolnienia podatkowe.  

Przew. RM poprosił Sekretarz Gminy p. M. Brzezińską o wyjaśnienie, czy uchwała rady o 

zwolnieniach dla nowych przedsiębiorców jeszcze funkcjonuje, czy z jakichś względów 

wygasła. 

Sekretarz Gminy powiedziała, że 10 lat temu firma Smulders skorzystała z tej uchwały i miała 

zwolnienia z podatku , ale w obecnej chwili nie potrafi powiedzieć, czy uchwała jeszcze 

funkcjonuje, musi to sprawdzić.  

Radny A. Marszałek powiedział, że jeżeli nie ma takiej uchwały to Rada może podjąć takie 

decyzje, na jakich warunkach udzieli zwolnień z podatku. 

Burmistrz J. Bieniasz powiedział, że jest to szerszy temat i gmina musi mieć konkrety, czy 

będą zwolnienia z tamtej firmy, czy będą przechodzić do nowej, w jakiej formie. Kontrole 

nadzorcze pod względem pomocy dla firm są dość skrupulatne i w ubiegłym roku mieliśmy 

taką kontrolę. Każde rozłożenie na raty jest pomocą. 

Przew. RM przypomniał, że firma Smulders – SPOMASZ skorzystała z takiej pomocy. 

Na dzień dzisiejszy jest zapytanie, czy miasto jest w stanie pomóc firmie Smulders Polska w 

wystartowaniu poprzez zaniechanie poboru podatków. Na chwilę obecną nie jesteśmy w 

stanie na to pytanie odpowiedzieć. Nie wiadomo, czy Rada Miejska będzie miała na tyle 

zachęty, aby uchwalić podobną uchwałę, jeżeli stara nie funkcjonuje.    

Przedstawicielka firmy „Smulders Polska” powiedziała, że  przyjechała sondażowo i może 

powiedzieć, że firma będzie działać na terenie Lubska, gdzie drzwi dla inwestorów są otwarte 



i jest dużo zachęt. Firma poszła w kierunku zwolnienia z podatku od nieruchomości i warto 

byłoby się zastanowić czy to będzie z uwagi na tworzenie nowych miejsc pracy, z uwagi na 

nową inwestycję, bądź też z uwagi na przejęcie zakładu z powodu likwidacji. Możliwości jest 

mnóstwo. Firma działała w Bolesławcu i tam takie rzeczy funkcjonują. 

Sekretarz Gminy p. M. Brzezińska wyjaśniła, że Rada Miejska w Łęknicy podejmuje uchwały 

w sprawie podatków od nieruchomości, ale nie maksymalne stawki i to już jest pomoc dla 

wszystkich przedsiębiorców. Jeżeli porównać stawki podatkowe ościennych gmin, to one są 

raczej maksymalne, a Łęknica ma 60% - 70% maksymalnej stawki. Gmina od wielu lat nie 

ma programów pomocowych dla przedsiębiorców, ponieważ pomaga przedsiębiorcom w taki 

sposób, że nie są stosowane  maksymalne stawki podatkowe.    

Burmistrz Jan Bieniasz prosi, aby firma zwróciła się na piśmie do Gminy i określiła swoje 

plany inwestycyjne i oczekiwania wobec gminy.  

 

Radna Dorota Łepuch opuścił salę posiedzeń. W obradach uczestniczy 13 radnych. 

 
Radny Przemysław Końcowik cieszy się z faktu, że jest firma, która chce inwestować w 

Łęknicy i prosi o sprecyzowanie swojej propozycji. Dobrze byłoby, aby firma przedstawiła na 

piśmie swoje konkretne plany, co planuje, jaką formę zatrudnienia, kogo zatrudni, czy tylko 

pracowników fizycznych, czy również umysłowych. Po uzyskaniu tych informacji, jako radny 

będzie bardzo się starał stworzyć atmosferę do fajnej współpracy.  
 

 

Do pkt 15 

____________________ 

 

Radni  przy 13 głosach „za” przyjęli protokół z ostatniej sesji . 

 
Do pkt 16 

____________________ 

 
 W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przew. Rady Miejskiej p. Jan 

Andrzejewski o godz. 11:15 zamknął obrady XV Sesji Rady Miejskiej w Łęknicy, dziękując 

radnym oraz osobom zaproszonym  za udział w sesji, stwierdzając, że „Obrady XV sesji 

uważa za zamknięte”. 

 

 

 

Protokolant                                                           Przewodniczący Rady Miejskiej 

Anna Sztrajbel                                                                            Jan Andrzejewski 

 
 
 

 

 

 


